
P r o t o k ó ł  Nr XIX/2008  
  

Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej 
z dnia 28 stycznia 2008 r. 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Magnes o godz. 10.30 otworzył kolejne 
posiedzenie sesji i jako pierwszej czynności dokonał powitania radnych , 
Burmistrzów ,  zaproszonych gości, sołtysów  oraz inne osoby uczestniczące w 
tym spotkaniu / listy obecności  stanową załącznik  do protokółu/.  Następnie 
stwierdził quorum – wszyscy radni obecni na posiedzeniu. 
W porządku  obrad  dzisiejszego posiedzenia zaplanowano następujące punkty:  

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Ślubowanie radnego.  
3. Zatwierdzenie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja o bieŜącej pracy  Burmistrza między sesjami . 
5. Informacja przewodniczących komisji o bieŜącej pracy między sesjami. 
6. Interpelacje radnych.  
7. Uchwała w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2008 rok. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XVII/123/2007 z dnia 28 listopada 2007 r.    
      w sprawie opłaty od posiadania psów, określenie zasad poboru oraz terminu płatności. 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy gminy Kazimierza 

Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej 
kategorii zaszeregowania oraz zatwierdzenia wartości jednego punktu dla 
pracowników niektórych jednostek organizacyjnych gminy Kazimierza Wielka.  

11. Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości połoŜonej  w sołectwie Sieradzice do 
gminnego zasobu nieruchomości. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
komisji. 

13. Uchwała w sprawie odwołania zastępcy kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w 
Kazimierzy Wielkiej. 

14. Uchwała w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego    
 w Kazimierzy Wielkiej. 

15. Uchwała w sprawie powołania straŜy miejskiej i nadania jej regulaminu. 
16. Sprawy róŜne, wolne wnioski.  
 

Zmiany do przedstawionego  porządku zgłosił Burmistrz M i G A. Bodzioch ,  
dotyczą one:  
1/ wykreślenia punktu  11 tj.  uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli  zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Kazimierza 
Wielka. Powodem tej decyzji jest brak podpisanego porozumienia podczas 
prowadzonych negocjacji  ze Związkami Zawodowymi  Zrzeszającymi  
Nauczycieli   w sprawie regulacji  ich płac,  
2/ wprowadzenia dodatkowego pkt w sprawie odwołania zastępcy kierownika 
USC w Kazimierzy Wielkiej p. M. Zielonka , która z dniem 31 grudnia 2007 r. 
przeszła na emeryturę.  



Innych zmian nie zgłoszono. 
Proponowane przez Burmistrza zmiany ,Rada zaakceptowała jednogłośnie przy 
czym projekt dodatkowej uchwały w sprawie odwołania z-cy kierownika USC 
Przewodniczący Rady proponuje zamieścić w porządku jako pkt.13 co wiązać 
się będzie ze zmianą kolejności pozostałych punktów. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z poprawkami w wyniku 
czego przyjęty został jednogłośnie. 
Ad.p.2 
W związku z  uzupełniającymi wyborami do Rady Miejskiej w Kazimierzy 
Wielkiej w okręgu Nr 12 wygranych przez Pana  Krzysztofa  Nowaka zam.  
w Wojsławicach ,  zaproszony na posiedzenie Przewodniczący  Miejskiej 
Komisji Wyborczej  w Kazimierzy Wielkiej p.  Waldemar Kletschka wręczył 
Mu  zaświadczenie o wyborze i Ŝyczył wielu sukcesów w pełnieniu funkcji 
publicznych. Następnie nowo wybrany radny złoŜył  uroczyste ślubowanie , 
kończąc rotę przysięgi  słowami „ Tak mi dopomóŜ Bóg”.  
Od momentu ślubowania radny zaczyna pełnić swoją funkcję – dodał 
Przewodniczący Rady K. Magnes. W imieniu całej Rady pogratulował Mu 
zwycięstwa w wyborach i Ŝyczył  dobrej współpracy. 
Ad.p.3 
Protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej  tj. z dnia 28 grudnia 2007 r. został 
zatwierdzony bez uwag. 
Ad.p.4 
Na wstępie swego wystąpienia Burmistrz informuje ,Ŝe dotychczas 
podejmowane przez samorząd uchwały , nie zostały zakwestionowane pod 
względem prawnym przez organ Nadzoru Wojewody i są realizowane.  
W okresie międzysesyjnym miały miejsce następujące wydarzenia: 

- po raz drugi  ogłoszony został przetarg na kładkę w parku której 
wykonanie planuje się w 2008 r. W momencie rewitalizacji parku będzie 
ona wliczona w ten program co da nam moŜliwość  ubiegania się  o 
dofinansowanie środków unijnych,  

- z przykrością stwierdził ,Ŝe przedłuŜa się inwestycja z ubiegłego roku  
pod nazwą wykonanie wodociągu w Wojciechowie gdzie według umowy 
termin  jej zakończenia  określał datę 17 grudnia 2007 r.   

- w ubiegłym tygodniu gościliśmy w Urzędzie  Wojewodę 
Świętokrzyskiego gdzie podczas krótkiego spotkania została zapoznana z 
naszymi zamierzeniami  w szczególności z przyszłymi inwestycjami o 
charakterze wojewódzkim  na które  ma bezpośredni wpływ . W trakcie 
spotkania w obecności Pana Starosty poruszono sprawę drogi Kraków – 
Busko Zdrój . 

Ad.p.5  
Przewodniczący Rady informuje , Ŝe między sesjami wszystkie komisje odbyły 
posiedzenia których głównym  tematem był projekt budŜet na 2008 rok, o czym 



będziemy dyskutować w następnym punkcie sesji i komisja finansowa 
przedstawi ich wnioski. 
PoniewaŜ komisja oświaty omawiała oprócz projektu budŜetu inne zagadnienia , 
prosi  jej przewodniczącego o krótką informację w tej sprawie. 
M. Szmuc informuje -  na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2007 r. omawiano 
następujące zagadnienia:  

- opinia projektu budŜetu gminy na 2008 rok w zakresie działania komisji, 
- propozycja rozdziału inwestycji i remontów od działalności 

merytorycznej w KOK, 
- informacja o pracy i osiągnięciach klubów sportowych / Sparta , 

Jawornik, Rafaello/, 
- sprawy róŜne, wolne wnioski. 

Protokół z tego posiedzenia znajduje się do wglądu w biurze Rady. 
Ad.p. 6 
Interpelacje  do Burmistrza zgłosili radni: 
1/  K. Minor  - proponuje  powiadomić plantatorów buraka cukrowego o tym, 
aby nie robili składowisk buraków, przy drogach gminnych  ,gdyŜ 
przyjeŜdŜające po nie cięŜkie tiry , niszczą pobocza oraz nawierzchnię dróg 
której grubość wynosi 4 cm. Dał przykład zniszczonej w ten sposób drogi 
Donosy – Odonów , zastanawia się kto ją będzie teraz modernizował ? Zastrzegł 
,Ŝe jeśli sytuacja się nie zmieni to mieszkańcy zgłoszą tą sprawę na policję. 
Zapytał takŜe o termin wykonania kanalizacji w Donasach oraz o drogę w 
rejonie biurowca  Zakładu Ceramiki w Odonowie? Dodał ,Ŝe roku ubiegłym  
droga ta była uwzględniona w projekcie budŜetu lecz do dziś nie została 
wykonana? Prosi o wyjaśnienie. 
W odpowiedzi Burmistrz A. Bodzioch – całą sprawą związaną z wywozem   
buraków cukrowych  zajmie się straŜ miejska , którą mamy zamiar powołać na 
dzisiejszej sesji. Będzie ona  przestrzegać prawa jakie obowiązuje przy 
wykonywaniu tych czynności .  
Odpowiadając na następne pytania Burmistrz informuje ,Ŝe w tegorocznym 
budŜecie przeznaczamy środki na uaktualnienie wartości szacunkowej projektu 
kanalizacji w Donosach , po czym ogłoszony zostanie przetarg na wyłonienie 
wykonawcy. Zabezpieczono w nim takŜe kwotę na wykonanie niedokończonego  
w ubiegłym roku  odcinka drogi /koło biurowca Zakł. Ceramiki Budowlanej/ w 
Odonowie . 
 
Ad.p.7  
Przechodząc do kolejnego punktu porządku posiedzenia  jakim jest projekt 
budŜetu gminy na 2008 rok, Przewodniczący Rady K. Magnes odczytał opinię 
VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o tym 
projekcie. Zdaniem RIO przedłoŜony projekt budŜetu Miasta i Gminy 
Kazimierza Wielka  na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia 



komunalnego i objaśnieniami spełnia wymogi formalne i merytoryczne wobec 
czego zaopiniowany został pozytywnie. 
Jako pierwszy w kwestii projektu budŜetu głos zabrał Burmistrz M i G – A. 
Bodzioch. 
Na wstępie zaznaczył , Ŝe po raz dziewiąty w pracy burmistrza rekomenduje 
projekt budŜetu, ale ten jest wyjątkowy gdyŜ przekroczył  kwotę dochodów 30 
mln zł . Podziękował Pani Skarbnik , Nacz. Wydziałów Urzędu , komisjom 
problemowym  Rady za wkład pracy włoŜony  w jego przygotowanie.  
W budŜecie 2008 r. uwzględnionych zostało wiele poprawek i państwa sugestii 
a przede wszystkim jest w nim duŜo projektów pod przyszłe inwestycje na które 
potrzebne będą  nam  kredyty. Oczywiście są wśród nich duŜe zadania 
dofinansowywane ze środków UE , ale  aby móc z tego skorzystać naleŜy 
częściowo pokryć je własnymi środkami , które w tym przypadku będą  
niewystarczające , stąd mowa o kredytach – powiedział Burmistrz .  
Wymieniając poszczególne działy budŜetu ,przedstawił wydatki  związane z 
planowanymi inwestycjami w 2008 r. W dz. 600 / transport i łączność /zwrócił 
szczególną uwagę na drogi gminne . W zał. nr 3 wymienione są miejscowości w 
których będą  wykonane , ich kolejność jest przypadkowa. Jeśli któraś z dróg nie 
zostanie wykonana w danym roku zadanie przechodzi jako priorytet na rok 
następny.  
W dz. 754 / bezpieczeństwo publiczne na ogólna kwotę 171.300 zł  - 20.000 zł 
przewidziane jest na straŜ miejską. Więcej informacji w tej sprawie przekaŜe w 
pkt.15 porządku posiedzenia którego zamiarem  jest powołanie straŜy. 
W dz. 758  / róŜne rozliczenia/ zarezerwowana jest kwota 100.000 zł jako 
rezerwa budŜetowa, którą zamierza uruchomić po pierwszym półroczu br. 
Najbardziej rozbudowany Dz. oswiata i wychowanie – plan 11.976.000 zł z tego 
subwencji mamy ponad 7.200.000 zł . Bardziej szczegółowo o wydatkach 
oświaty będziemy rozmawiać na sesji problemowej, którą planujemy ok.19-20 
lutego br.  
W tegorocznym budŜecie planujemy przeznaczyć ogółem  na halę sportową 
kwotę 170.000 zł , 70.000 zł zabezpieczamy na podniesienie kapitału spółki. 
Koszty utrzymania pływalni przez gminę w 2008 r. – 371.000 zł plus dodatkowa 
kwota 34.000 z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych    
przewidziana na zajęcia dzieci w czasie wolnym. Następnie Burmistrz 
przedstawił limity wydatków na jednoroczne i wieloletnie programy 
inwestycyjne wg załącznika nr 3 i 3a do projektu budŜetu. Kończąc , podkreślił 
,Ŝe realizacja tego budŜetu będzie moŜliwa wówczas, gdy zrealizujemy dochody 
, a zdarza się  ,Ŝe  nie w kaŜdym dziale są  one gwarantowane i stu procentowe. 
Burmistrz rekomenduje budŜet na 2008 rok i prosi o jego przyjęcie.  
W uzupełnieniu  , głos zabrała p. Skarbnik Gminy Z. Nocoń.  
Zakładane dochody budŜetu na 2008 rok to kwota 31.976.794 zł,  z czego 
dochody własne stanowią  11.967.302 zł to jest ponad 37% , dotacje celowe na 
zadania własne i zlecone- 5.013.835 zł tj. ok.16% , subwencje 11.927.656 zł 



tj.37.3% a takŜe przewidujemy  pozyskanie środków na dofinansowanie 
własnych inwestycji w kwocie  2.895.000 zł. Ponadto z budŜetu państwa do 
inwestycji w Wojciechowie / planowany termin zakończenia grudzień 2007 r/ 
przewidujemy pozyskać  173.000 zł z budŜetu państwa które wpłyną do nas w 
roku bieŜącym. W ogólnym podziale dochodów budŜetu gminy -   dochody 
bieŜące stanowią kwotę 27.871.793 zł  a majątkowe 4.105.000 zł. Przy takim 
poziomie dochodów , zakładane wydatki to kwota 34.444.576 zł z czego 
wydatki bieŜące – to 24.668.276 zł  a wydatki majątkowe to 9.776.300 zł. Przy 
tym poziomie dochodów i wydatków zakładany deficyt wynosi 2.467.783 zł . 
Aby zrealizować planowane inwestycje w 2008 konieczne jest zaciągnięcie 
poŜyczek i  kredytu w sumie na kwotę 3.491.759 zł. Z  kwoty tej musimy 
sfinansować deficyt a takŜe spłacić kredyty i poŜyczki zaciągnięte w latach 
poprzednich tj.  w 2008 roku kwotę 1.023.976 zł. 
Kończąc nadmieniła ,Ŝe zmiany ostatniej wersji projektu budŜetu w stosunku do 
jej pierwotnego egzemplarza wynikają ze zmian zadań inwestycyjnych a takŜe 
wniosków od komisji problemowych Rady w tej sprawie. Zmianie uległy 
dotacje podmiotowe do KOK , pierwotna kwota 550.000zł planowana obecnie 
500.000 zł, w bibliotece pierwotna kwota – 272.000 zł obecnie 260.000 zł. 
Ponadto wykup usług na basenie to kwota 371.000 zł a hala sportowa 170.000 zł 
w tym 70.000 zł podniesienie udziałów i 100.000 wykup usług. 
Przed proponowaną dyskusją Przewodniczący Komisji Finansowej J. Maroszek 
przedstawił opinię o  projekcie budŜetu na 2008 r. Wnosząc kilka wniosków 
komisja przyjęła jednogłośnie pierwotną wersję budŜetu.  
W dyskusji glos zabrali:  
K. Minor – czy w latach przyszłych gmina nie utraci płynności finansowej?  

- uwaŜa ,Ŝe przeznaczona w wydatkach kwota 20.000 zł na straŜ miejską to 
zbyt mała kwota aby mogła funkcjonować. Odpowiedzi udzieliła p. 
Skarbnik. 

Radny K. Szastak – w Dz. Kultura fizyczna i sport  na czym polegać ma 
konkurs i na jaki cel przewidziana jest kwota w tym dziale 160.000 zł? 
W odpowiedzi Burmistrz – w układzie wykonawczym kwota ta będzie 
podzielona na poszczególne zapytania ofertowe i dotyczy klubów sportowych 
działających na naszym terenie. Przeprowadzenie konkursu to konieczność 
wynikająca z przepisów ustawy o poŜytku publicznym i wolontariacie dodała p. 
Skarbnik. 
Następny głos w dyskusji zabrał radny K. Nowak – pytał o drogi, energie 
odnawialną a takŜe wnioskował  o zwiększenie puli kamienia na drogi 
południowej części gminy. Prosi o wyjaśnienie czy w tym budŜecie są 
przewidziane pieniądze na ten cel? 
Odp. burmistrza – w układzie wykonawczym chcemy znaczną kwotę 
przeznaczyć na zakup kamienia choć zapotrzebowanie na niego jest róŜne i 
wcześniej   naleŜy zweryfikować gdzie są takie potrzeby. Myśli ,Ŝe w 



najbardziej newralgicznych miejscach moŜna liczyć na ten kamień , choć mamy 
obawy czy będziemy go mogli zakupić.  
Wiceprzewodniczący Rady A. Kuliś – po wzięciu kredytu -na jaką kwotę  
zadłuŜona będzie gmina?, czy będzie realizowane zadanie pod nazwa budowa 
chodnika na odcinku ul. Koszycka – Wojciechów? 
Odp. p. Skarbnik w tym roku musimy zadłuŜyć gminę na kwotę 3.491.759 zł. 
Jeśli chodzi o chodnik – być moŜe uda się podpisać porozumienie z Zarządem 
Dróg , ale w tym roku tej inwestycji nie będzie – powiedział Burmistrz M i G – 
A. Bodzioch. 
PoniewaŜ nie było juŜ  pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady udzielił 
głosu p. A. Bieniasowi dyr. MG Biblioteki Publicznej w Kazimierzy Wielkiej. 
Prosi o wyjaśnienie p. Skarbnik , dlaczego zostały uszczuplone budŜety 
jednostek organizacyjnych gminy  tym bardziej ,Ŝe plan budŜetu biblioteki był 
mniejszy o 4 tys. zł od budŜetu roku ubiegłego? Zgłosił uwagę do Przew. 
Komisji Oświaty, Ŝe nie został poproszony na posiedzenie na którym 
weryfikowano projekt budŜetu i zgłaszano wnioski. 
Do zadanego pytania odniósł się Przewodniczący Rady K. Magnes – duŜe 
wydatki na inwestycje spowodowały cięcia budŜetowe  między innymi  w jedn. 
org. gminy lecz są one na tyle rozsądne ,Ŝe   pozwolą  im  normalnie 
funkcjonować. Jeśli w trakcie roku budŜetowego  wpłynie wniosek do 
burmistrza ,Ŝe środki w którejś  z jednostek  okaŜą się niewystarczające i  po  
weryfikacji uznany będzie za zasadny i celowy , po wyraŜeniu zgody przez 
Radę dotacja zostanie zwiększona – dodała p. Skarbnik Z. Nocoń.  
Burmistrz natomiast stwierdził  ,Ŝe  o wysokości dotacji  dla biblioteki  dyrektor 
powinien rozmawiać z nim osobiście . Zapraszał do częstszego odwiedzania  
jego gabinetu. 
Następnie o głos poprosił J. Miszczyk członek Zarządu „ Solidarność” Prac. 
Oświaty i Wychowania w Kazimierzy Wielkiej . W nawiązaniu do otrzymanego 
pisma  od Burmistrza w sprawie opinii  budŜetu gminy na 2008 rok  stwierdził, 
Ŝe finanse gminy znajdują się  w dobrej kondycji , Ŝyczył powodzenia w jego 
realizacji. 
Innych pytań nie zgłoszono,  Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpił do 
głosowania uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2008 rok. 
W obecności 15 radnych / 13 głosami za, 1 przeciw, 1 nie wziął udziału w 
głosowaniu/ Rada Miejska przyjęła uchwałę Nr XIX/129/08 w powyŜszej 
sprawie, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
 Ad.p.8 
W punkcie tym Pani Skarbnik wyjaśnia ,Ŝe przedłoŜony projekt   uchwały 
zmieniającej  w sprawie opłaty od posiadania psów, którą Rada przyjęła  
w listopadzie 2007 r. dotyczy  drobnego  jej sprostowania. Wpisano w niej 
mylnie określenie  /podatek od posiadania psów/ zamiast opłata od posiadania 
psów. 



Zapytań i uwag nie zgłoszono. Rada Miejska w głosowaniu / 15 za/ przyjęła 
zmieniającą uchwałę Nr XIX/130/2008 w sprawie opłaty od posiadania psów, 
określenie zasad poboru oraz terminu płatności. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
Ad.p. 9 
W kolejnym punkcie o udzielenie wyjaśnień do projektu uchwały poproszono 
Pana  R. Płaszewskiego Z-cę Naczelnika Wydz. ASO tut. Urzędu. 
Współpraca z organizacjami pozarządowymi realizuje się poprzez ustawę z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. Zgodnie 
z art. 5 ust.3 w/w ustawy wymaga się przyjęcia przez Radę  uchwały w sprawie 
rocznego  programu współpracy gminy Kazimierza Wielka z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego. Uchwała ta jest niezbędną do rozpisania konkursu na realizację 
zadań zleconych . W naszym przypadku współpraca z wymienionymi 
organizacjami   odbywa się w obszarze upowszechniania kultury fizycznej i 
sportu i od kilku lat współpracujemy  z klubami sportowymi działającymi na 
naszym terenie tj. Sparta , Jawornik, Rafaello. W ostatnich latach z zakresu 
upowszechniania kultury fizycznej realizowane są: upowszechnianie gry w piłkę 
noŜną na terenie miasta  Kazimierza Wielka, upowszechnianie gry w piłkę 
noŜną na terenach wiejskich , gry w tenisa stołowego  oraz ziemnego. Aby 
współpraca  w dalszym ciągu mogła się  realizowana  Rada Miejska musi 
zatwierdzić  powyŜsza uchwałę. Prosi o jej przyjęcie.  
Pytań ze strony radnych nie zgłoszono i w głosowaniu / 15 za/ została 
zatwierdzona . Stanowi ona załącznik do protokółu. 
Ad.p.10 
Realizując przyjęty porządek obrad , Przewodniczący Rady K.Magnes  poprosił 
dyr. ZEAS-u H. Chałudę o udzielenie wyjaśnień do następnego punktu , którym 
jest projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz zatwierdzenia wartości 
jednego punktu dla pracowników niektórych jednostek organizacyjnych gminy 
Kazimierza Wielka. Uchwała określa wysokość najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz ustaloną przez 
pracodawców wartość jednego punktu w szkołach dla pracowników innych niŜ 
nauczyciele są to: sprzątaczki , woźni, palacze , sekretarki oraz w Zespole 
Administracyjnym Szkół.  
Dla porównania podał ,Ŝe w poprzednich uchwałach dla Zespołu Obsługi 
wynagrodzenie najniŜsze wynosiło dotychczas 600 zł , proponujemy w 2008 r. 
podnieść do kwoty 700 zł , wartość punktu była 5 zł i pozostaje  bez zmian. 
Następnie w pozostałych jednostkach tj. szkołach podstawowych , gimnazjach i 
przedszkolu najniŜsze wynagrodzenie pozostawiono w wysokości 500 zł 
natomiast zwiększono z 4 zł  do 6 zł wartość jednego punktu. Przyjęcie nowych 
stawek staje się konieczne z uwagi na znaczny wzrost minimalnego 
wynagrodzenia za pracę w 2008 roku. Prosi o podjęcie tej uchwały. 



PoniewaŜ pytań nie zgłoszono ,Rada Miejska  w głosowaniu / 15 za/ przyjęła 
w/w uchwałę Nr XIX / 132/08 która stanowi załącznik do protokołu. 
Ad.p.11 
Z-ca Naczelnika Wydz. RG W. Makola informuje-   nieruchomość   którą 
zamierzamy nabyć , to droga utwardzona o dł 80mb i szerokości 5,0 mb w 
sołectwie Sieradzice ,której właścicielem jest p. Czesław Mzyk. PoniewaŜ  
z drogi tej korzysta wielu rolników i stała się ona nieformalnie drogą 
powszechnego korzystania , jej właściciel postanowił przekazać ją nieodpłatnie 
w drodze darowizny na rzecz gminy Kazimierza Wielka. Zapytań i uwag nie 
zgłoszono. 
Rada Miejska w glosowaniu / 15 za/ przyjęła uchwałę Nr XIX/133/2008  
w sprawie nabycia własności nieruchomości połoŜonej w sołectwie Sieradzice 
do gminnego zasobu nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.12. 
Przechodząc do następnego punktu porządku posiedzenia Przewodniczący Rady 
K. Magnes informuje – w związku z wygaśnięciem mandatu radnego z okręgu 
wyborczego Nr 12 i  przeprowadzonymi tam wyborami uzupełniającymi , 
mandat radnego uzyskał K. Nowak. Zgodnie z przepisami obowiązkiem radnego 
jest uczestniczyć w pracach Rady oraz komisji dlatego przygotowano projekt 
uchwały powołującej go do składu komisji  Rolnictwa oraz Rewizyjnej na co 
radny K. Nowak wyraził zgodę.  
Uwag w tej sprawie nie zgłoszono. Rada postanowiła w głosowaniu  
/ 1 wstrzym,14za/ przyjąć zmieniającą uchwałę Nr XIX/ 134/2008 w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych komisji, która stanowi załącznik do 
protokołu. 
Ad.p.13,14 
Z-ca Naczelnika Wydz. ASO – R. Płaszewski wyjaśnia- projekt uchwały  
w sprawie odwołania zastępcy kierownika USC w Kazimierzy Wielkiej p. Marii 
Zielonka przygotowany został w związku z jej przejściem na emeryturę z dniem 
31 grudnia 2007 r.  W wyniku konkursu komisja rekrutacyjna dokonała wyboru 
na w/w stanowisko p. Agnieszki Marzec dotychczasowego  pracownika w dz. 
ewidencji ludności . Zapytań nie zgłoszono. 
Rada Miejska w głosowaniu / 15 za/ przyjęła uchwały : Nr XIX/135/2008  
w sprawie odwołania Zastępcy Kierownika USC w Kazimierzy Wielkiej i  
Nr XIX/136/2008 w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego w Kazimierzy Wielkiej. Uchwały stanowią załączniki do niniejszego  
protokółu. 
Ad.p.15 
W kolejnym punkcie o zabranie głosu poproszony został Z-ca Burmistrza Cz. 
Kowalski. Biorąc pod uwagę wnioski jakie składali wielokrotnie na 
posiedzeniach komisji oraz sesji radni ubiegłej kadencji a takŜe tej Rady, 
przygotowany został projekt uchwały w sprawie powołania straŜy miejskiej . 
Wielokrotnie dyskutowaliśmy na temat zbiórki śmieci lecz zawsze przewijał się 



problem ich egzekucji , czynności którą tak naprawdę moŜe wykonać straŜ 
miejska. Wiemy ,Ŝe wszystkie miasta powiatowe i nie tylko , powołały do 
działania straŜe miejskie, które  wykonują zadania w zakresie  stanu 
bezpieczeństwa i ochrony  porządku publicznego . Mając powyŜsze na 
względzie  wystąpiliśmy do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Kielcach  w 
sprawie  wyraŜenie  opinii  powołania straŜy miejskiej na terenie miasta i gminy 
Kazimierza Wielka , która jest niezbędna do zatwierdzenia uchwały w 
powyŜszej sprawie. Po miesiącu czasu otrzymaliśmy opinię pozytywną i na jej 
podstawie przygotowano projekt uchwały którą otrzymali radni w materiałach 
na dzisiejszą sesję. W dołączonym do niej regulaminie dość szczegółowo 
opisane są zadania i środki działania straŜy , organizacja straŜy , jej 
finansowanie oraz uprawnienia i obowiązki straŜników.  Zakładamy ,Ŝe 
priorytetem działalności tej straŜy będą  dwa podstawowe zadania tj. ochrona 
spokoju i porządku w miejscach publicznych i kontrola wywiązywania się 
właścicieli nieruchomości z obowiązku wywozu nieczystości. 
Jeśli Rada postanowi przyjąć tą uchwałę , to następną czynnością będzie jej 
publikacja  w Dzienniku Urzędowym Woj. Świętokrzyskiego i po  14 dniach od 
ogłoszenia stanie się prawomocna. 
Po tym terminie ogłoszony będzie nabór na stanowisko , następnie  specjalna 
komisja wybierze kandydatów, o których opinię musi wydać takŜe Woj. 
Komendant Policji w Kielcach.  
Na dzień dzisiejszy trudno więc określić  termin od którego zacznie działać straŜ 
miejska w naszej gminie. Zaznaczył jednak ,Ŝe po jej powołaniu w pierwszej 
kolejności  zostanie skierowana do właścicieli posesji którzy uchylają się od  
obowiązku płacenia za śmieci. Prosi sołtysów aby powiadomili o tym swoich 
mieszkańców. Prosi Radę o podjęcie tej uchwały. 
W dyskusji głos zabrali radni: 
K. Ziętek  ma wątpliwości co do powołania straŜy miejskiej i zastanawia się czy 
w naszej gminie jest ona potrzebna. PrzecieŜ powołana była w poprzednich 
latach i się nie sprawdziła. UwaŜa ,Ŝe od pilnowania porządku i przepisów jest 
policja , która ma ku temu uprawnienia. Obserwując w mediach ,wiele miast 
rezygnuje z tworzenia straŜy miejskich ze względu  na koszty . Zdaniem 
radnego w naszej gminie bardziej potrzebne są wodociągi, drogi itp. niŜ straŜ 
miejska. UwaŜa ,Ŝe przed podjęciem uchwały wnioski o zasadności jej  
utworzenie  powinny wydać komisje  Rady. 
K woli przypomnienia Przewodniczący Rady K. Magnes poinformował ,Ŝe nie 
jest to nowy temat i komisje wielokrotnie składały propozycje utworzenia 
straŜy. 
Sprostowania do wypowiedzi radnego K. Ziętka udzielił Z-ca Burmistrza Cz. 
Kowalski. Jest nieprawdą , Ŝe miasta rezygnują z tworzenia straŜy miejskich a 
wręcz przeciwnie powoływane są w małych miasteczkach takich jak np. 
Koszyce. Jesteśmy ostatnim powiatem w województwie świętokrzyskim  gdzie 
nie powołano do Ŝycia takiej straŜy. 



 Jest ona niezbędna w wielu przypadkach np. ostatnio gro osób nie wyraŜa 
zgody na przeprowadzenie przez swoją posesją wodociągu w Wojciechowie o 
którego mieszkańcy tak zabiegali i burmistrz wzywany jest na interwencję 
wielokrotnie , co wykonałaby straŜ miejska.  
Nadmienił ,Ŝe w tej sytuacji nie podejmie się kanalizacji tej wsi a jeśli chodzi o 
czystość w gminie to więcej wydamy na likwidację dzikich wysypisk śmieci niŜ 
na straŜ miejską.  
Uzupełniając Burmistrz M i G – A. Bodzioch dodał , Ŝe w naszej gminie  jest 
duŜa niesprawiedliwość wśród społeczeństwa co do opłat za śmieci ,gdyŜ duŜa 
ich część  uchyla się od płacenia  i nie ma w tym zakresie egzekucji . 
Zakomunikował ,Ŝe jeśli w najbliŜszym czasie  nie będzie  poprawy ściągalności 
śmieci, zmuszeni będziemy do  likwidacji Zakł. Gosp. Komunalnej. 
Jeśli chodzi o straŜ miejską która działała kilkanaście lat temu , stwierdził ,Ŝe 
nie sprawdziły się osoby które były w niej zatrudnione a nie system jej 
działania. Osobiście optuje za powołaniem straŜy. 
Zabierając głos radny M. Szmuc dodał ,Ŝe straŜ miejska będzie miała 
wszechstronne działania i oprócz śmieci  czuwać będzie nad bezpieczeństwem 
w gminie. 
Radny K. Nowak – nie jest przeciwny powołania straŜy miejskiej , lecz uwaŜa 
,Ŝe nie w tym tereminie. 
 Uznał, Ŝe mamy wiele innych waŜnych spraw do zrobienia i z tym związane są  
wydatki. 
Na wniosek radnego B. Matery, który prosi o przerwanie dyskusji  / 13 za, 2 
przeciw/ Przewodniczący zakończył dyskusję w tym punkcie i przystąpił do 
głosowania w/w uchwały. Rada Miejska w obecności 15 radnych 12 głosami za, 
2 wstrzym,1 przeciw / podjęła uchwałę Nr XIX/137/2008 w sprawie utworzenia 
straŜy miejskiej i nadania jej regulaminu. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu.  
Ad.p.16 
Przewodniczący proponuje ,aby na wstępie tego punktu Rada wydała opinię co 
do wyraŜenia zgody na odstąpienie od prawa pierwokupu i sprzedaŜ działki nr 
22/8 przy ul. Kolejowej nr 25, firmie Tankpol z przeznaczeniem pod pawilon 
handlowy. Pismo w tej sprawie złoŜyli do Urzędu Bogusława i Marian Jach 
zam. Donosy 115. 
 Z wyjaśnień jakie złoŜył w tej sprawie p. Nacz. Makola wynika ,Ŝe działka  
o której mowa jest zabudowana / co potwierdza dołączony akt notarialny/ i w tej 
sytuacji gmina nie moŜe skorzystać z prawa pierwokupu. Rada w tej sprawie nie 
wniosła sprzeciwu. 
Następnie Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku składania 
oświadczeń majątkowych  za 2007 rok w terminie do końca kwietnia br. prosił 
takŜe o wysłanie do Wojewody Świętokrzyskiego oświadczeń lustracyjnych.  



W imieniu Kierownika WODR  zakomunikował sołtysom ,Ŝe w dniach 14-15 
luty br.  w tut. sali konferencyjnej o godz. 10.00 odbędzie się szkolenie na temat 
stosowania środków chemicznych. Zaprasza sołtysów do wzięcia w nim udziału. 
Informuje takŜe ,Ŝe w dniu 12.02.08 odbędzie się posiedzenie komisji oświaty  
i 13.02.08 posiedzenie komisji rolnej.  
Prosi aby pozostałe komisje zorganizowały posiedzenia do dnia 15 lutego br. w 
celu przygotowania planów pracy na 2008 rok , aby na następnym posiedzeniu 
sesji , Rada mogła je wszystkie przyjąć. 
W punkcie tym  poruszono takŜe następujące zagadnienia: sołtys wsi Zysławice 
Ŝąda wyjaśnień , dlaczego dzieci klas 0-3 nie mogą korzystać z basenu. 
W odpowiedzi dyr. H. Chałuda –  zgodnie z przepisami nauka pływania odbywa 
się dla dzieci od 4 klasy szkoły podstawowej. 
Prosi takŜe aby w Biuletynie Informacyjnym Rady i Burmistrza Mi G zamieścić 
notatkę  dla petentów,  jakie sprawy moŜna załatwić w poszczególnych 
pokojach tut. Urzędu.  
Sołtys wsi Broniszów – zapytał odnośnie wysypiska śmieci w Rzędowie na co 
odpowiedzi udzielił Burmistrz A. Bodzioch. 
Sołtys wsi Wojsławice prosi aby rozwiązać problem bezpieczeństwa dzieci 
dowoŜonych do SSP w Wielgusie. Uczniów tej szkoły dowozi 5 autobusów co 
powoduje spiętrzenie ruchu drogowego i zagroŜenie bezpieczeństwa dzieci koło 
budynku tej szkoły. 
Na koniec Burmistrz apeluje do radnych o pomoc finansową dla chorego    
dziecka z Wojsławic, które czeka na operację w Monachium. Dobrowolne 
składki proponuje złoŜyć na następnej sesji. 
Innych spraw nie zgłoszono.  
Wobec  zrealizowania przyjętego porządku , Przewodniczący Rady podziękował 
zebranym za przybycie na  to spotkanie i zamknął posiedzenie . 
 
Protokołował: 
 B. Kwaśny       Przewodniczący 
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